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Verdeelautomaten hoeveproducten  -  Evolutie

In de vergadering van de commissie Landbouw van 4 maart 2020 werd van gedachten 
gewisseld over de automatische verkoop van ‘korte keten’-voedsel bij de landbouwer zelf. 
Op vijf jaar tijd werd 300.000 euro Vlaamse steun verleend aan dergelijke 
hoeveautomaten. Toch werd vastgesteld dat het aantal aanvragen in dalende lijn zit.

Daarbij werd verwezen naar mogelijk ontmoedigend lokaal beleid, bijvoorbeeld door 
heffingen op automatische verdelers, zoals een automatenbelasting wordt genoemd binnen 
het Vlaams fiscaal instrumentarium.

Ik ben zo vrij geweest deze situatie voor te leggen aan minister Somers, die wist te melden 
dat heden negen gemeenten een reglement hebben om automatische verdelers te 
belasten. Het merendeel ervan had minstens een (deels) ruraal karakter. Minister Somers 
wees er alvast ook op dat een gemeente die hoeveproducten wil vrijstellen van haar 
belasting op automaten, die vrijstelling moet motiveren.

Tijdens de coronacrisis bleek alvast de meerwaarde van deze automaten voor de 
rentabiliteit van veel boerderijen.

1. Hoe evolueert de trend wat betreft het aantal nieuwe hoeveautomaten? Is de daling 
van het aantal nieuwe installaties blijvend? Heeft de minister zicht op de redenen 
daarvoor, naast eventueel lokale belastingen?

2. Acht de minister het wenselijk de lokale overheden aan te moedigen om belastingen op 
verdeelautomaten van hoeveproducten vrij te stellen? Zo ja, neemt zij ter zake een 
initiatief?
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1. De investeringssteun vanuit het Vlaams Landbouwinvesteringsfonds (VLIF) voor 
materieel voor detailverkoop, waar automaten deel van uitmaken, is niet structureel 
gedaald. Ik verwijs mijn antwoord op de schriftelijke vraag nr. 292 van Emilly Talpe 
van 24 januari 2020. De cijfers wijzen juist op een stijging van het aantal geselecteerde 
aanvragen in de periode 2015-2019. 

2. Zoals collega Bart Somers aangaf behoort het tot de autonomie van de lokale besturen 
om verkoopsautomaten op hun grondgebied (niet) te belasten.

Er zijn verkoopautomaten van talrijke producten (voorbehoedsmiddelen, 
fietsbinnenbanden, drank, brood, bereide voeding, etc.…). Als Vlaams minister van 
landbouw ben ik geen voorstander van het extra belasten van hoeveproducten gezien 
voedsel een basisbehoefte is van de bevolking.


